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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2019-05-23 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 12:00 

Beslutande Emeli Lundström, SN, ersättare för Sven-Gösta Pettersson, SN 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen  
Eva Lundström, Allergiföreningen 
Monica Nyman Björklund, HRF 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung 
Peter Arffman, SN, ersättare för Siv Forslund, SN 
Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden 
Anna Åström, Samhällsbyggnadsnämnden 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden 
Maria Platni, Barn- och utbildningsnämnden 
Malte Larsson, FUB 
Margareta Kassfeldt, vice ordf, Funktionsrätt Piteå  
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 
 

 
Övriga deltagande 

 
Carina Westbom, verksamhetsutvecklare, Stöd och omsorg 
Gun-Britt Wiksten, sekreterare 
 
Tillgänglighetsansvarig: Anna Stamblewski, samhällsutvecklare vid 
Samhällsplanering. Deltog under punkten: Tillgänglighet 

Utses att justera 
 

Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 

Justeringens plats och tid  
Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 14 - 29 
  Gun-Britt Wiksten 

 
 

 Ordförande   
  Margareta Kassfeldt  

 Justerande Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum  
    

Anslag/Bevis 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  
Sammanträdesdatum  2019-05-23  
Anslags uppsät-
tande 

  Anslags 
nedtagande       

Förvaringsplats 
för protokollet 

 Socialtjänsten 
    
Underskrift    
 
 

 
 

          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 14 
Mötet öppnas 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande förklarar mötet öppnat. Hon ersätter 
Sven-Gösta Pettersson idag. En presentationsrunda görs. 
 
______ 
 
 
KTR § 15 
Fastställer dagordning 
Dagordningen godkänns.  
 
________ 
 
 
KTR § 16 
Val av justerare 
Till justerare utses Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum 
 
________  
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KTR § 17 
Föregående protokoll 
Föregående protokoll från den 4 april 2019 gicks igenom och lades till 
handlingarna.  
 
______ 
 
 
Tord Eliasson, Diabetes hade en undran på mötet den 4 april 2019, varför inte 
information om diabetes kan komma ut till alla rektorer, utan det stannar hos 
skolchefen. 
 
Maria Platni, BUN tog med sig frågan och berättar idag att det är lättare om skol-
chefen får informationen skriftligt, så blir det lättare att nå ut med informationen 
till rektorerna. 
 
______ 
 
 
Monica Nyman Björklund, HRF undrade på förra mötet varför det inte finns  
hörselslingor i bland annat Ovalen, för alla hör inte vad som sägs.  
 
Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden tog med sig den frågan 
och Jan Ställ på fastighets säger att det finns en portabel hörslinga som måste 
vara laddad, men den får inte laddas för tidigt innan den ska användas. 
 
______ 
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KTR § 18 
Tillgänglighet 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande hälsar Anna Stamblewski, 
samhällsutvecklare välkommen. 
 
Anna berättar att en fördjupad översiktsplan i Öjebyn pågår och det kommer 
Kristina Söderberg att berätta om senare i dag. 
 
Monica Nyman Björklund, HRF undrar vem som ser till att stadshuset är 
tillgängligt? 
 
Beslut: Anna Stamblewski tar med sig frågan till fastighets- och service-
nämnden. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande påminner om att ”enkelt avhjälpta 
hinder” skulle vara åtgärdat 2010. 
 
Anna berättar att det har gjorts kartläggning och bedömning av tillgängligheten 
vid busshållplatser och bostadsbeståndet är inventerat. Det finns hur mycket 
som helst att inventera och åtgärda, det blir nog aldrig klart.  
 
Vid varje större byggprojekt finns det en sakkunnig och kommunen ställer krav 
på byggherrar.  
 
Eva Lundström, Allergiföreningen vill att parkförvaltningen tänker på vilka 
träd och växter som planteras i våra parker så att det blir så pollenfritt som 
möjligt. Om man vill plantera björkar så är det bra om man väljer ornäsbjörkar 
för de saknar hängen och sprider inte pollen. 
 
Beslut: Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsförvaltningen tar med sig 
frågan. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande tackar Anna för hennes information. 
 
______ 
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KTR § 19 
Träffpunkt Ernst – vad är tanken framöver för förening-
arna? 
Fråga från RSMH 
Träffpunkt Ernst. Vad är tanken framöver för föreningarna? Kan de disponera 
lokaler för olika aktiviteter, i sådana fall, vad gäller? 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande hälsar Cecilia Fahlman, enhetschef för 
dagliga verksamheter och Torbjörn Bergman, handledare välkommen. 
 
Cecilia berättar att RSMH har drivit Café Ernst ca 10 år. De slutade sin verk-
samhet den 31 mars 2019. Funderingar fanns, kan vi använda lokalen till något 
annat, en del av förslaget tog de fasta på? 
 
Onsdag efter påsk öppnade Träffpunkt Ernst på Storgatan 33, målgruppen är 
främst för personer med psykisk ohälsa, men den står öppen för alla som vill 
komma och bryta sin ensamhet eller bara umgås utan krav. Torbjörn började den 
15 januari 2019 som handledare. Innan dess har han jobbat 25 år i kommunen i 
huvudsak inom hemtjänsten. Några personer från Mångfald hjälper till vissa 
dagar med träffpunkten. Träffpunkten är öppen måndag, onsdag och fredag mel-
lan kl 09:00-15:00 det är populärt, många nya. Unga, medelålders och äldre 
kommer. En kopp kaffe kostar 6 kr och en smörgås 11 kr, fikat är till självkost-
nadspris. De har swish och kontantbetalning.  
 
Eva Lundström, Allergiföreningen undrar om det finns glutenfritt fika. 
Torbjörn säger att de inte har mjölkfritt. De tar med sig frågan. 
 
På baksidan finns en hiss för rullstolsburna. Det finns inga trösklar inne.  
Uppe finns en liten lägenhet på ca 48-50 m2 som var totalt vattenskadad. Allt 
fick rivas ut och nu efter flera månader är den snart färdigrenoverad. Möjlighet 
finns för andra att låna, den rymmer ca 10-20 personer. 
 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden undrar om det finns möjlighet 
att få hyra lägenheten på kvällstid? Cecilia funderar vidare i den frågan. 
 
Förskolan och särskolan har varit till Träffpunkten, de tyckte att det var bra 
istället för att gå på ett annat café. 
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KTR § 19, forts 
Träffpunkt Ernst – vad är tanken framöver för förening-
arna? 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum undrar hur det blir om Torbjörn 
blir sjuk, hur blir det då? Cecilia svarade att Arbetsanpassarna som har sina 
lokaler ute på Furunäset kan då utgå från Träffpunkt Ernst istället.  
 
Torbjörn har kört lite statistik för att se hur många som kommer och vilka da-
gar och tider. 
 
Carina Westbom, verksamhetsutvecklare undrar om det kommer det några från 
Öjebyn nu, sen Träffpunkten stängdes där? Torbjörn säger att det kommer 
några. 
 
Anita Berglund, Piteå HjärtLung har varit på en träff vid Piteå hälsocentral. De 
har för avsikt att starta volontärverksamhet. Kanske vore något för Träffpunk-
ten. Piteå hälsocentral ska ha en träff den 4 juni 2019, kl 13 för att få ihop lite 
tankar. Piteå hälsocentral tillhör region Norrbotten. 
 
Cecilia säger att kanske yngre vuxna vill ha öppet någon kväll i veckan, och 
det blir intressant att ta reda på vad de har för behov? 
 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden säger, att när man frågar vad 
de unga vill göra, får man ofta till svar: Vi vill ha någonstans att hänga. 
 
Anna Åström, Samhällsbyggnadsnämnden undrar om ensamstående med barn 
kan besöka Träffpunkten? Torbjörn säger att det går bra, det finns bland annat 
skötbord och blädderböcker. 
 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen undrar om det kan bli någon ungdomsgård 
kvällstid? Cecilia säger att det inte främst ska vara en ungdomsgård, utan det är 
för personer med psykisk ohälsa i första hand. Målgruppen måste vara i fokus. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande tackar Cecilia och Torbjörn för deras 
information och önskar lycka till! 
 
______ 
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KTR § 20 
Fördjupad översiktsplan - Öjebyn 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande hälsar Kristina Söderberg, välkommen. 
Kristina jobbar som samhällsutvecklare på samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Kristina presenterar bakgrund, avgränsningar, tidsplan, projektorganisation, 
dialog och fortsatt arbete angående fördjupad översiktsplan för stadsdelscentra 
– Öjebyn, se bilaga 1. 

Monica Nyman Björklund, HRF undrar om de har tagit kontakt med de ny-
svenskar som bor i området? Kristina säger att till hösten ska de ta in nysvens-
kar till diskussion. 
 
Carina Westbom, verksamhetsutvecklare undrar om de har haft kontakt med 
gruppboendet – Kronbodsvillan som också ligger inom området? Kristina säger 
att de inte har haft någon dialog än så länge, men att de jobbar på det. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande tackar Kristina för hennes information. 
 
______ 
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KTR § 21 
Planer för Rådhustorget 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande hälsar Florian Steiner, stadsarkitekt väl-
kommen. 
 
Florian berättar om bakgrunden till stadsmiljöprogrammet, hur den ska se ut. 
Fått ett uppdrag 2015. Ska vara klart den 12 maj 2021 då Piteå har sitt 400-
årsjubileum, se bilaga 2.  
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande tackar Florian för hans information. 
 
______ 
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KTR § 22 
Bemanning på LSS-boenden 
Fråga till kommunen – Hur ska föreningslivet klara sig en-
bart med frivillig arbetskraft? 
Fråga från FUB 
Bemanning på boenden, svårigheter på helgerna för de boende att komma ut på 
olika aktiviteter 
 
Fråga från Piteå Funktionsrätt Piteå 
Fråga till kommunen – Hur ska föreningslivet klara sig enbart med frivillig 
arbetskraft? 
 
Carina Westbom, verksamhetsutvecklare svarar på FUB’s fråga om bemanning 
på LSS-boenden. Kritik framförs att det är för låg bemanning på helger i 
gruppbostäder. Carina svarar att vi har den bemanning vi har fått i budget. Mer 
bemanning är en politisk fråga. Den personal vi har i budget fördelas utifrån de 
boendes behov. 
 
Malte Larsson, FUB berättar om en händelse på ett gruppboende där en boende 
fick ett svårt epileptiskt anfall en fredag kväll. Hade inte fungerat om inte en 
person kom till gruppboendet för att hälsa på så personen kunde ta emot ambu-
lansen. På andra gruppbostäder kan det fungera bättre.  
 
Carina säger att hon har hört klagomålen förut, skulle vara bra att ha många 
deltidare, men vi har hel/deltid. Vi gör det bästa vi kan med de pengar vi får.   
Bemanningen på boenden utgår från de boendens behov. 
 
Emeli Lundström, SN säger att det finns för lite personal, väldigt svårt att re-
krytera. 
 
Carina säger att en del inte vill jobba på kvällar och helger, sånt händer också. 
Det är ju så att när man ska jobba hos oss måste man arbeta på de tider som 
brukarnas behov kräver. Vi kämpar med näbbar och klor att få utbildad perso-
nal, vi kan inte sänka kraven på utbildning. Just nu arbetar vi med att vidareut-
bildning ska löna sig, t ex om man skaffar en eftergymnasial utbildning så vill 
vi premiera de utbildade med högre lön. Vi jobbar även med rekrytering på 
olika sätt, t ex ute på högstadieskolor och gymnasieskolor. 
 
Maria Platni, BUN undrar vilken kompetens kommunen söker? Carina säger 
att det är Vård- och omsorgscollege men kan även vara Barn- och fritidspro-
grammet eller någon adekvat högskoleutbildning. 
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KTR § 22, forts 
Bemanning på LSS-boenden 
Fråga till kommunen – Hur ska föreningslivet klara sig en-
bart med frivillig arbetskraft? 
Tord Eliasson, Diabetesföreningen undrar hur är det med delade turer? Region-
en har gått ifrån det, har kommunen gjort det? Carina Westbom säger att det 
finns inget principbeslut på det, men ibland behövs det, speciellt på helger. 
 
Emeli Lundström, SN har varit på Strömbacka, fick veta att bemanningen har 
varit på Strömbacka nu först för att ”ragga” personal för sommaren, men be-
manningen borde ha besökt Strömbacka redan vid juletid. 
 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum säger att som arbetsgivare måste 
man väl ställa krav på de som ska arbeta? Carina Westbom säger att de som 
ska jobba hos oss måste kunna jobba både dag, kväll och helger. 
 
Beslut: Vi fortsätter med denna punkt på nästa möte. 
 
______ 
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KTR § 23 
Tillgänglig innehållsförteckning över skolluncher för elever 
Fråga från Allergiföreningen 
Många med lätt eller medelsvår påverkan av vissa ingredienser i mat väljer att 
undvika rätter som just innehåller den ingrediensen för att i stället äta vegeta-
riskt eller annat. Exempelvis har en tonåring med överkänslighet mot ananas 
brukat peta bort den eller välja annat då hon ansåg att ananas är sådant som 
syns tydligt. En dag fick hon klåda i munnen under lunchen men kunde inte se 
ananas eller känna den. Hon frågade då personalen om det var så att det fanns 
ananas i maten men fick ett nekande svar. Men personen hon frågade sa, att för 
säkerhets skull så skulle hon läsa ingredienserna. Därefter kom svaret: ”men 
det ingår ju”. 

Eftersom det redan finns innehållsförteckning att tillgå vid skolluncherna för 
personalen så föreslår Allergiföreningen att den görs tillgänglig för eleverna, 
antingen genom anslag eller via internet. Förslagsvis att man börjar med 
eleverna på gymnasiet och kanske även högstadiet. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande hälsar Helena Lundberg, kostchef och 
EmmaMaria Wiklund, dietist välkommen. 

Helena Lundberg, kostchef tycker att hon har ett roligt jobb, att få erbjuda 
välsmakande och näringsriktiga måltider till kommunens kärnverksamheter.  
 
EmmaMaria Wiklund, dietist berättar att innehållsdeklaration för maträtter 
finns på hemsidan, pitea.se/maltider – måltidsservice hemsida – i högerspalten 
kan man läsa själv innehållet. Om man ändå är osäker kan man ringa och fråga.  
 
I piteappen kan man också läsa matsedeln och innehållsförteckningen. 
 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum undrar hur det fungerar för alla 
som inte äger en mobil eller dator, hur får de information om innehållet i 
maten? 
 
Äldreboenden får alltid specialkost om de behöver det och de som har 
hemtjänst får beställa specialkost om de behöver det. 
 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande tackar Helena och EmmaMaria för deras 
information. 
 
______ 
 

https://www.pitea.se/maltider
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KTR § 24 
Information från hörsel om hörselsmart 
Monica Nyman Björklund, HRF  
Bordlägger frågan på grund av tidsskäl, tar punkten på nästa möte, 30 minuter. 
 
______ 
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KTR § 25 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Börje Karlsson, Piteå Funktionsrätt Centrum säger att det kan bli svårt på 
äldreboenden för de äldre pratar ofta ”pitebondska” eller finska, kan bli svårt 
för personalen att förstå. 
______ 
 
Anna Åström, Samhällsbyggnadsnämnden jobbar på arbetsförmedlingen, AF. 
Hon säger att det finns nästan inga specialister kvar på AF, i Piteå har vi många 
lönebidragsanställningar, ingen information går ut till de berörda. Det finns 
politiker som tar tag i detta, lokalerna är utdömda, ersättningslokaler har inte 
ordnats, på grund av att de inte visste hur det skulle bli. Piteå är först ut att för-
svinna på grund av lokalbrist. Det kommer nog att bli sämre service så bevaka 
det. Det ska vara samma service i hela landet.  
 
______ 
 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden berättar att nämnden har beslu-
tat att ta ett omtag om vad som ska hända i badhusparken, att se parken utifrån 
ett tillgänglighetsperspektiv. Dialog kommer. 
 
_______ 
 
Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden och Anna Åström, Sam-
hällsbyggnadsnämnden berättar att snöröjningen har fungerat bra i vinter. 
Marianne berättar att vis efter varma somrar så har nya Strömnässkolan utrus-
tats så att de kan få kyld tilluft vid varma somrar. Alla områden där det byggs 
ska man kunna söka skugga.  
 
______ 
 
Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro undrar varför Norrstrands badplats inte 
har fått någon matta som går ner till vattnet så rullstolsburna kan komma ner i 
vattnet och bada?  
 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsförvaltningen säger att det inte finns med 
i budgeten. Marianne Hedkvist, Fastighets- och servicenämnden säger att det 
finns enkla lösningar som inte kostar så mycket. 
 
Beslut: Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsnämnden tar med sig frågan om 
en matta för att ta sig ner till vattnet vid Norrstrandsbadet. 
______ 
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KTR § 25, forts 
Förenings- och förvaltningsstunden 
Elisabeth Lindberg, Kultur- och fritidsförvaltningen informerar om att inför det 
att Piteå fyller 400 år 2021, kan föreningar söka pengar för arrangemang inför 
Piteå 400 år. Det finns 1 miljon kronor avsatta för olika arrangemang. Efter 
sommaren kan föreningarna börja söka pengar. 
 
______ 
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KTR § 26 
Framtidens Stöd och omsorg 
Carina Westbom, verksamhetsutvecklare säger att arbetsgruppen har haft ett 
möte där de pratade om olika typer av boenden och näste möte är inplanerat i 
juni 2019. 
 
______ 
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KTR § 27 
Övriga frågor 
Inga övriga frågor 
 
______ 
 
 

KTR § 28 
Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir onsdag den 28 augusti 
2019, klockan 09:00 i Tomas Backeströms arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  
På grund av att dörrarna är låsta mellan avdelningarna på stadshuset, vill jag att 
ni går in vid entré 3, närmast Svartudden och sätter er ner och väntar vid  
Receptionen på Försörjningsstöd, så kommer jag och hämtar er där. 
Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  
 
Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 19 september 2019, klockan 
08:30 i Ovalen vid Stadshusets entré.  
 
______ 
 
 

KTR § 29 
Avslutning 
Margareta Kassfeldt, vice ordförande avslutar mötet. Önskar alla en trevlig 
sommar. 
 
______ 
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